

Protokół Nr XXXIII/2016
z obrad XXXIII Sesji Rady Gminy Ksawerów,
która odbyła się w dniu 13 lipca 2016 r.
w Gminnym Domu Kultury z Biblioteką w Ksawerowie

Ad. 1.

Przewodnicząca Rady Gminy Ksawerów Maria Wróbel o godz. 10:00 otworzyła XXXIII Sesję Rady Gminy Ksawerów i powitała wszystkich obecnych. Stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 12 radnych, w związku z tym jest zachowane kworum władne do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

W sesji uczestniczyli także:

1. Wójt Gminy Ksawerów – Adam Topolski,
2. Skarbnik Ewa Łuczyńska,
3. Jarosław Pinder – p.o. Sekretarza Gminy Ksawerów,
4. Maria Wrzos-Meus – Dyrektor GDKzB w Ksawerowie;
5. Marek Rzepkowski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej,
6. Włodzimierz Ludziejewski – Kierownik Gminnej Jednostki Wod-Kan,
7. Monika Sroczyńska – Kierownik Referatu Oświaty i Promocji ,
8. Bogdan Dublewski – mieszkaniec ulicy Obwodowej,
9. Marianna Piechowska – mieszkanka,
10. Barbara Dąbrowska – mieszkanka,
11. Ryszard Bartosik – mieszkaniec,
12. Marian Kaleta – mieszkaniec,
13. Grażyna Miecznikowska – mieszkanka,
14. Jarosław Raszewski – mieszkaniec,
15. Paweł Ziółkowski – mieszkaniec.

(lista gości stanowi załącznik do protokołu).

Następnie przed przejściem do kolejnego punktu **Przewodnicząca** złożyła gratulacje i życzenia **radnemu Henrykowi Nowakowi** z okazji jubileuszu 30-lecia prowadzonej przez niego orkiestry dętej w Górcie Pabianickiej oraz z okazji nadchodzących imienin.

Ad.2.

W punkcie tym **Przewodnicząca Rady Maria Wróbel** zaproponowała przyjęcie zmienionego porządku obrad za pomocą zwyczajnego głosowania, gdyż przed sesją została zgłoszona przez Panią Skarbnik Ewę Łuczyńską jeszcze jedna uchwała budżetowa. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 12 radnych, głosów wstrzymujących i głosów przeciw nie odnotowano.

Proponowany porządek obrad
na XXXIII Sesji Rady Gminy Ksawerów
w dniu 13 lipca 2016 r.

- 1.** Otwarcie XXXIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Ksawerów.
- 2.** Ustalenie porządku obrad.
- 3.** Powołanie Komisji Uchwał.

4. Interpelacje i wnioski radnych.
5. Informacja Wójta Gminy.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy.
7. Omówienie i podjęcie uchwał w sprawie:
 - 1) zmian budżetu Gminy Ksawerów na 2016 rok;
 - 2) zmian w budżecie Gminy Ksawerów na 2016 rok (fundusz sołecki);
 - 3) przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ksawerów.
 - 4) zmiany uchwały Nr XXXII/228/2016 z dnia 22 czerwca w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Ksawerów w latach 2016-2025.
8. Wolne wnioski i sprawy różne.
9. Zamknięcie obrad XXXIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Ksawerów.

Ad.3.

Do Komisji Uchwał zaproponowano kandydatury radnego **Marcina Zglinickiego** oraz radnej **Bogumiły Szczepańskiej**, którzy wyrazili zgodę. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Za przyjęciem Komisji Uchwał w przedstawionym składzie głosowało 12 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących nie zanotowano.

Ad. 4.

Przewodnicząca Rady Maria Wróbel poinformowała, że nie wpłynął żaden wniosek ani interpelacja. Poinformowała, że nieobecny jest Kierownik Posterunku Policji w Ksawerowie, który w tym punkcie przedstawia sprawozdanie z pracy policji. W związku z tym Przewodnicząca Rady przekazała obecnym informacje dotyczące stanu zdrowia radnego Wojciecha Salamona.

Ad. 5.

Na wstępie **Wójt Adam Topolski** zwrócił się do zebranych, by zastanowili się czy nie lepiej będzie organizować Sesje właśnie w Domu Kultury. Dodał, że patrząc po sali zastanawia się, czy organizowanie sesji w centrum nie zachęciłoby większej liczby mieszkańców do udziału w tych spotkaniach. Zwrócił się do zebranych, by wyrazili swoje zdanie w temacie czy sesje przenieść na stałe już do GDKzB w Ksawerowie, czy pozostawić jak do tej pory w Urzędzie Gminy. Prosi o udzielenie odpowiedzi. Gdyby miały nadal odbywać się w Urzędzie, przedstawi koncepcję zmian w urzędzie. Wspomniał, że w związku z nową organizacją, by dostosować się do potrzeb mieszkańców, na parter została przeniesiona Gminna Jednostka Wod-Kan w związku z czym 4 piętro jest praktycznie w tej chwili całe wolne. Dodał, że myśli również o przeniesieniu innych referatów. Dodał, że myślał o przeniesieniu Sali konferencyjnej właśnie na 4 piętro. Ponownie zwrócił się do zebranych, by przemyśleli taką koncepcję.

Następnie **Wójt Gminy Ksawerów Adam Topolski** przedstawił zebrany sprawozdanie ze swojej pracy oraz spotkań, w których uczestniczył, dokładnie omówił każdy punkt. Następnie Wójt przedstawił krótkie sprawozdanie z prac wykonanych przez poszczególne referaty Urzędu Gminy Ksawerów (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Omówił również krótko wydarzenia z ostatniej ulewy i wichury jakie przeszły nad naszą gminą, zauważył, że pierwszy raz spotkał się z taką sytuacją odkąd mieszka na terenie gminy, zwrócił się do zebranych, by zastanowili się w jaki sposób można polepszyć działanie naszych służb w tym zakresie, co można jeszcze zrobić. Ponadto dodał, że sytuacja stojącej wody po ulewie na terenie gminy spowodowana jest wcześniejszymi

działaniami, chodzi o zasypywanie rowów. Jako przykład Wójt podał ul. Nową, na której woda płynęła wedle starego koryta, czyli dawnym rowem. Dodał, że nie da się niestety przerabiać wszystkich ulic, ale należy pomyśleć o budowie zbiorników, do których odpływałaby gromadząca się woda. W tym miejscu głos zabrała jedna z mieszkanek, stwierdziła, że na ul. Łódzkiej skoszona trawa zapycha rowy i uniemożliwia odpływanie wody. Zapytała czy ktoś to widzi. Na to pytanie Wójt odpowiedział, że ulica ta wraz z rowem należy do Urzędu Marszałkowskiego i do nich należy ten temat, ale na pewno wiedzą o tym problemie. Dodał, że na ul. Łódzkiej nie jest źle, inne ulice są gorsze. Następnie wymienił i opisał co działo się na innych ulicach i z czego mogą wynikać te problemy.

Na zakończenie **Wójt** zwrócił się do radnych, że za chwilę będą podejmowali jedną z uchwał, dotyczącą dofinansowania budowy świetlicy wiejskiej w Nowej Gadce. W tej kwestii nawiązał do zmian w oświacie – likwidacja gimnazjów – z czego mogą pojawić się pewne oszczędności, zwrócił uwagę na brak miejsca w pomieszczeniach zarówno ŚDS-u jak i MEDiKSY (jeden budynek – dwa ośrodki). W związku z tym przedstawił pomysł połączenia świetlicy wiejskiej w Nowej Gadce z ŚDS-em oraz z domem dziennego pobytu, tym bardziej, że został złożony wniosek o dofinansowanie budowy przedszkola, ale nie ma już takiej potrzeby (likwidacja gimnazjów), a wniosek złożony jest jako dofinansowanie budowy budynku użyteczności publicznej i może to być cokolwiek innego związanego z użytecznością publiczną. Dodał, że z opieki ŚDS-u korzystają również mieszkańcy gminy Rzgów, z czego pomysł by Ośrodek powstał na naszym terenie, ale blisko granicy z Gminą Rzgów. Ponadto dodał, że trwają również rozmowy ze Rzgowem w sprawie częściowego zwrotu kosztów, dofinansowania do mieszkańców przebywających pod opieką ŚDS-u a zamieszkujących Gminę Rzgów. Zwrócił się do radnej Agnieszki Buczek i do Sołtysa Roberta Dałka, by pomyśleli o zorganizowaniu spotkania z przedstawicielami Rzgowa w tej sprawie. Zazaczył, że w spotkaniu powinna również uczestniczyć Kierownik GOPS-u w Ksawerowie i powinno zaangażować się w tę sprawę również Radę Gminy Rzgów, bowiem według jego informacji nie wszyscy tamci radni wiedzą, że ich mieszkańcy uczęszczają do naszego Ośrodka. Zwrócił się tu do zebranych, by spróbować nawiązać dialog w tej sprawie, przeprowadzić chociaż wstępne rozmowy. Chodzi bowiem, by podjąć decyzję, czy uruchomić pieniądze przeznaczone na budowę Domu Rolnika, czy wstrzymać się i pomyśleć o innej koncepcji. Na tym Wójt Adam Topolski zakończył swoje wystąpienie.

Ad. 6.

Przewodnicząca Rady Gminy Maria Wróbel w tym miejscu przedstawiła krótkie sprawozdanie z pracy swojej i radnych Gminy Ksawerów, poinformowała o spotkaniach w jakich brała udział wraz z Wójtem jak i pozostałymi radnymi. Poinformowała o uczestnictwie w pogrzebie Pani Satory – emerytowanej nauczycielki języka polskiego w szkole rolniczej na Widzewie, pogrzebie mamy Pani Dyrektor Małgorzaty Koperek oraz pogrzebie tegorocznego maturzysty (w dniu sesji) – Szymona Kubiaka, który niestety przegrał walkę z chorobą. W związku z ostatnią sprawą Przewodnicząca podziękowała wszystkim, którzy zaangażowali się w zbieraniu środków na leczenie chłopca.

Po omówieniu tej sprawy Przewodnicząca poinformowała zebranych o planowanych terminach kolejnych sesji, również o planowanym spotkaniu wyjazdowym Komisji Rady Gminy. W tej kwestii głos zabrała **Kierownik Monika Sroczyńska**, która poinformowała, że po przeprowadzonych rozmowach z Dyrektorami Szkół planowany termin przypada na 29 sierpnia.

Następnie poinformowała zebranych, że uczestniczyła również w festiwalu folkowym „Polka 2016” na terenie Gminy Pabianice, krótko opisała wydarzenia jakie miały tam miejsce. Na tym zakończyła punkt przeznaczony dla Przewodniczącego rady.

Ad. 7.

W tym punkcie **Przewodnicząca** zaproponowała przejście do podjęcia uchwał, nim jednak to nastąpi, o ich omówienie, jako, że przed Sesją, która ma charakter nadzwyczajny, nie odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy.

Następnie Przewodnicząca zwróciła się do komisji uchwał o podjęcie pracy. **Komisja uchwał** przedstawiła uchwały:

1) w sprawie zmian budżetu Gminy Ksawerów na 2016 rok – projekt uchwały przedstawiła i dokładnie omówiła **Skarbnik Ewa Łuczyńska**. Przewodnicząca poprosiła o dodatkowe wyjaśnienie w sprawie przewidzianego zakupu sprzętu dla OSP w Woli Zaradzyńskiej. Odpowiedzi udzielił **radny Henryk Nowak**. **Radna Agnieszka Buczek** poprosiła o dodatkowe wyjaśnienia dotyczące punktu w sprawie zmiany nazwy zadania dot. sieci wodociągowej. Szczegółowo wyjaśnił temat **Wójt Adam Topolski**. W związku z tematem przedstawianym przez Wójta, głos zabrał **radny Henryk Nowak**, który poruszył temat budowy kanalizacji ul. Promowej, czy nie można by było przyłączyć się do nich. Wójt wyjaśnił sprawę. Wobec braku dalszych pytań w sprawie przedmiotowego projektu uchwały **Przewodnicząca Rady Maria Wróbel** poddała pod głosowanie imienne ww. uchwałę. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów wstrzymujących i przeciw nie stwierdzono. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Ksawerów na 2016 rok została podjęta jednogłośnie (wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu);

2) w sprawie zmian budżetu Gminy Ksawerów na 2016 r. – projekt uchwały przedstawiła i dokładnie wyjaśniła **Skarbnik Ewa Łuczyńska**. O dodatkowe wyjaśnienie poprosiła **Przewodnicząca Rady**, takie wyjaśnienie otrzymała. Wobec braku pytań w sprawie przedmiotowego projektu uchwały **Przewodnicząca Rady Maria Wróbel** poddała pod głosowanie imienne ww. uchwałę. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, głosów wstrzymujących i przeciw nie stwierdzono. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Ksawerów na 2016 r. została podjęta jednogłośnie (wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu);

3) w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ksawerów – dokładnie projekt omówił **Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Marek Rzepkowski**. **Przewodnicząca Rady** natomiast przedstawiła opinię Państwowego Powiatowego Inspektora sanitarnego w Pabianicach. Nim jednak Przewodnicząca poddała pod głosowanie omawianą Uchwałę o głos poprosił **Sekretarz Jarosław Pinder**. Zwrócił się do radnych, by nie podpisywali się pod tą uchwałą, zmienioną przez Urząd Wojewódzki. Dokładnie wyjaśnił o co chodzi, omówił po kolei kontrowersyjne punkty. Następnie zaproponował, by wstrzymać się z podjęciem i ponownie rozpatrzyć uwagi. Następnie głos zabrała Przewodnicząca, która podsumowała wypowiedź, zaproponowała przegłosowanie zgodnie z sumieniem każdego radnego. W tym miejscu **Wójt Adam Topolski** zwrócił się do radnych, by przemyśleli sprawę i wzięli pod uwagę fakt, że są na swoim terenie i nikt nie ma prawa narzucać im czegokolwiek, nie mając podstawy prawnej. Zwracając się do radnych przedstawił dokładnie na czym wszystko może się skończyć. Wobec braku pytań w sprawie przedmiotowego projektu uchwały **Przewodnicząca Rady Maria Wróbel** poddała pod głosowanie imienne ww. uchwałę. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, głosów wstrzymujących odnotowano 4 i przeciw stwierdzono 5. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Ksawerów nie została podjęta, skierowana została do ponownego rozpatrzenia, co wyjaśnił **Sekretarz Jarosław Pinder** (wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu);

4) zmieniająca uchwałę Nr XXXII/228/2016 z dnia 22 czerwca w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Ksawerów w latach 2016-2025- projekt

uchwały dokładnie przedstawiła i wyjaśniła **Skarbnik Ewa Łuczyńska**. Wobec braku pytań w sprawie przedmiotowego projektu uchwały **Przewodnicząca Rady Maria Wróbel** poddała pod głosowanie imienne ww. uchwałę. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, głosów wstrzymujących odnotowano 1, głosów przeciw nie stwierdzono. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XXXII/228/2016 z dnia 22 czerwca w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Ksawerów w latach 2016- została podjęta (wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 8.

Przewodnicząca Rady Maria Wróbel w tym punkcie w pierwszej kolejności przekazała głos **radnemu Henrykowi Nowakowi**, który podziękował wszystkim, którzy uczestniczyli w jubileuszu orkiestry dętej w Górcie Pabianickiej, zaprosił na mały poczęstunek w ramach podziękowanie za udział w uroczystościach i wsparcie. Następnie krótko przedstawił działalność orkiestry. Podsumowując tę wypowiedź, **Przewodnicząca Rady** poinformowała zebranych, że radny Henryk Nowak jest posiadaczem wszystkich najważniejszych odznaczeń strażackich, odczytała list od Wojewody Łódzkiego Zbigniewa Rau'a skierowany do Henryka Nowaka oraz do jego Orkiestry. Poinformowała, jakie nagrody i od kogo otrzymała orkiestra. Jeszcze raz pogratulowała radnemu Nowakowi i złożyła życzenia imienninowe w imieniu swoim i pozostałych radnych.

Następnie **Przewodnicząca** przekazała głos **mieszkańcowi Marianowi Kalecie**, który wyraził swoje zdanie na temat informacji o trzydniowym terminie jaki w sprawie uchwały dotyczącej Regulaminu utrzymania czystości i porządku udzielił nam Urząd Wojewódzki – był bardzo tym zaskoczony. Następnie dołączył się do życzeń dla radnego Henryka Nowaka.

Kolejną osobą, która zabrała głos był **Sekretarz Jarosław Pinder**, który poinformował zebranych o decyzji o przeprowadzeniu konsultacji społecznych, dotyczących zmian statutu Sołectw Nowej Gadki i Woli Zaradzyńskiej. Poinformował, że do ok. połowy sierpnia będzie gotowy projekt po konsultacjach z radnymi i sołtysami z tych terenów. Możliwe będzie również zwołanie sesji nadzwyczajnej w tym celu jeszcze w sierpniu. W tym miejscu głos zabrała również **Skarbnik Ewa Łuczyńska**, poinformowała, że już wkrótce gotowa będzie uchwała w sprawie przyznania wysokości funduszy sołeckich, w związku z tym prosi sołtysów o zgłaszanie zadań, przygotowywanie zebrań i uchwał.

Jako kolejnej osobie **Przewodnicząca** udzieliła głosu **Kierownikowi Referatu Gospodarki Przestrzennej Tomaszowi Kaczmarkowi**. Kierownik Kaczmarek wyjaśnił, że do jego referat wpłynęło kilka spraw, które wymagają opinii radnych, a jeżeli zajdzie taka potrzeba podjęcia stosownych uchwał. W pierwszej kolejności przedstawił sprawę działki o nr 1523, należącej do Gminy Ksawerów. Wyjaśnił, że działka jest w planie zagospodarowania przeznaczona pod działalność usługową, w związku z czym wpłynęło pismo od mieszkańca z propozycją wydzierżawienia tej działki. Dokładnie wyjaśnił sprawę i przedstawił jakie opcje w tej sprawie są możliwe. Zaproponował radnym, by wyrazili w tym temacie swoją opinię. W tym miejscu **Przewodnicząca Rady** zwróciła się do **Wójta Adama Topolskiego** z pytaniem czy są jakieś przeciwskazania, by dać „zielone światło” na procedowanie sprawy. Wójt stwierdził, że na chwilę obecną nie może udzielić odpowiedzi, gdyż nie jest zapoznany z tematem. Następnie głos zabrał **radny Arkadiusz Jędrzejczyk**, który zwrócił uwagę, że ze względu na położenie działki raczej nie jest wskazane, by według informacji umiejscawiać tam działalność polegającą na wypożyczaniu samochodów dostawczych. Stwierdził, że w tej sytuacji on jest na „nie” i chyba wszyscy radni powinni też tak się opowiedzieć. W tym miejscu **Przewodnicząca** dodała, że według jej informacji zachowana byłaby estetyka tego miejsca, więc może warto byłoby się zastanowić. Wyjaśniła swoje spostrzeżenia. Następnie zwróciła się do zebranych,

żeby zezwolić na dalsze działania w tej sprawie Panu Kaczmarkowi, ale najpierw żeby Kierownik przedstawił, zaproponował kwotę czynszu dzierżawnego lub przedstawił wartość tej działki. Zaproponowała, by przegłosowano by Pan Kaczmarek ustalił wartość tej działki i dać mu w ten sposób pozwolenie na dalsze działania w tej sprawie, na co radny Marcin Zglinicki stwierdził, że wartość działki jest znana. Natomiast **radny Arkadiusz Jędrzejczyk** zaproponował, by przegłosować projekt za pomocą zwyczajowego głosowania, ponieważ radni są od tego, by wyrazić swoją opinię. W związku z tym **Przewodnicząca** zwróciła się do radnych, czy chcą przegłosować tę propozycję teraz, czy pozostawić ją do momentu, aż Wójt zapozna się z tematem, a sobie dać czas, by zastanowić się nad tym i przemyśleć sprawę. Zwróciła się do zebranych, że jeżeli nie ma głosów przeciw i innych propozycji prosi o przełożenie tematu na kolejną sesję. W tym miejscu głos zabrał **Wójt Adam Topolski**, który stwierdził, że nie ma co przeciągać sprawy, prosi radnych, by teraz wyrazili swoją opinię czy wyrażają zgodę na usytuowaniu w tym miejscu działalności związanej z transportem. W tym miejscu głos zabrał **radny Marcin Zglinicki**, który stwierdził, że według niego nie ma co odkładać sprawy, stwierdził, że pytanie o wyrażenie opinii było skierowane do radnych, więc nie ma potrzeby, by swoją opinię wyrażał Wójt Adam Topolski i czekać do następnej sesji, bowiem każdy radny ma w tej kwestii swoje zdanie i ma prawo je wyrazić i sam podjąć decyzję. Dodał, że jego zdanie jest takie, że w tym miejscu nie jest stosowne ulokowanie działalności polegającej na wypożyczaniu aut dostawczych. Wyjaśnił dokładnie swoją opinię. W tym miejscu również **radna Bogumiła Szczepańska** wyraziła swoją opinię – jest przeciw. Podobną opinię wyrazili **radna Agnieszka Buczek i radny Henryk Nowak**. Natomiast **radna Anna Szczęśniak-Rydz** zapytała Kierownika Tomasza Kaczmarka, czy znana jest kwota takiej dzierżawy. Kierownik odpowiedział, że nie, najpierw musiałby zająć się wyceną rzeczoznawca. Po tej wypowiedzi ponownie głos zabrał **radny Marcin Zglinicki**, który zwrócił się do Kierownika Kaczmarka, że jak widać wszyscy są przeciw, ale chciałby jeszcze dodatkowej informacji – by Kierownik zorientował się jaka będzie kwota dzierżawy tego terenu ustalił kwotę czynszu dzierżawnego. Odnośnie tej kwestii **Wójt Adam Topolski** stwierdził, że nie ma tu znaczenia w tej chwili kwota czynszu, bo nie będzie ona zbyt wielka ze względu, że jest to działka bez budynków, tzw. goły plac. Stwierdził, że należałoby się zastanowić raczej nad terenem innej gminnej działki, porozmawiać z sąsiadem szkoły, by wyraził zgodę na zamianę działek i w ten sposób powiększyć działkę gminną przy ul. Spokojnej. Podsumowując całą dyskusję, Przewodnicząca stwierdziła, że w takim razie rozumie to w ten sposób, że nie wyrażamy zgody, by zwrócić się do rzeczoznawcy z wyceną tej działki. Następnie ponownie głos zabrał **kierownik Tomasz Kaczmarek**, który przedstawił kolejną kwestię do oceny radnych. Przekazał, że chodzi o wniosek mieszkańca o wykupienie przez gminę działki z przeznaczeniem na drogę, która łączyłaby ul. Zacisze z ul. Zachodnią, miałoby to służyć polepszeniu sytuacji komunikacyjnej. W tym miejscu Kierownik przyznał, że jego zdaniem w tej chwili wykupienie tej działki jest bezzasadne, wyjaśnił zebrany, na czym polegają sprawy związane z tą działką. Po przedstawieniu tego tematu głos zabrał **radny Arkadiusz Jędrzejczyk**, który poprosił o dokładniejsze wyjaśnienie usytuowania tej ewentualnej ulicy oraz czy gwarantuje ona ciąg komunikacyjny ulic Zachodniej i Zacisze. **Kierownik Kaczmarek** dokładnie przedstawił temat, dodał, że zachowanie ciągu mimo wykupienia tej działki byłoby znikome. W związku z tą wypowiedzią **Przewodnicząca Rady** zapytała radnych, czy wyrażają zgodę na zakup tej działki – wszyscy radni byli przeciwni. Następnie **Kierownik Tomasz Kaczmarek** przedstawił kolejny wniosek pochodzący od właścicieli ogródków działkowych przy ul. Szkolnej, dotyczący zmiany planu zagospodarowania przestrzennego gminy, zmiana z terenu przeznaczenia na ogródki działkowe na zabudowę mieszkaniową. Zaznaczył, że nadal ten teren przeznaczony jest zarówno w obecnie funkcjonującym jak i powstającym studium pod ogródki działkowe, więc funkcjonalizacja tego wniosku

wymagałaby konsultacji z projektantem i wprowadzenia stosownych zmian w aktualnie procedowanym studium zmian. Dopiero wtedy byłaby możliwość rozpatrzenia wprowadzenia zmian. Wypowiedź tę podsumowała **Przewodnicząca**, wyjaśniła, że teren ten jest stosunkowo prosty, zmiana nie naruszałaby w sposób szczególny jakiego by gmina sobie nie życzyła. Dodała, że pismo zostanie przygotowane w kilku egzemplarzach i będzie do wglądu. W tym miejscu **Kierownik Kaczmarek** dodał jeszcze, że prace nad studium trwają nadal i jeżeli wniosek taki uzna się za przyjęty do uzgodnień i wyłożenia, konieczna będzie decyzja radnych odnośnie przyjęcia bądź odrzucenia. Podsumowując Przewodnicząca stwierdziła, że w chwili obecnej radni nie muszą podejmować żadnych decyzji, poprosiła natomiast żeby zapoznali się z pismem.

Następnie o głos poprosiła **radna Bogumiła Szczepańska**, która zwróciła się do Wójta, by udzielił jej odpowiedzi odnośnie przesunięć w budżecie, czy przesunięcie na Park Kortyńskiego pochodzi z projektu odwodnienia ul. Bednarskiej. Następnie zwróciła się do radnych o wykonanie odwodnienia tej ulicy, gdyż projekt odwodnienia już powstał. W pierwszej kolejności odpowiedzi udzielił **Wójt**, który zwrócił się do radnej Szczepańskiej co uważa za ważniejsze. Odpowiedziała, że obie sprawy są ważne, ale odwodnienie ważniejsze. Na pytanie Wójta czy odrzucamy siłownię, stwierdziła, że są na ten cel przeznaczone pieniądze i odwodnienie jest ważniejsze. Decyzję podejmują mieszkańcy, sama nie może udzielić takiej jednoznacznej odpowiedzi. Natomiast Wójt zapytał radnej, czy jeżeli w przyszłym roku chce robić ul. Bednarską to kiedy ul. Bema. Poprosił o wyjaśnienie i odpowiedź. Dokładnych odpowiedzi od swego punktu widzenia udzieliła **radna Szczepańska**. Po tej wypowiedzi **Wójt Adam Topolski** dokładnie wyjaśnił czemu te wszystkie pytania do radnej, sam dokładnie przedstawił jak wyglądało wykonanie tych i innych ulic, oraz jak ma zamiar być wykonywana reszta ulic. Przedstawił koszty wykonania ulic. Przedstawił co według niego powinno być zrobione, dodał jednak, że to radni będą podejmować jednak decyzje.

Po tej wypowiedzi **Przewodnicząca** udzieliła głosu mieszkańcowi ul. Bednarskiej – **Panu Ryszardowi Bartosikowi**. Pan Bartosik stwierdził, że rozumie, że na wszystko nie ma pieniędzy, dodał, że gdyby po wykonaniu projektu radni umieścili wykonanie w budżecie to pieniądze by były. Dodał, że nie widzi sensu w zmianie uchwały, lepiej pozostawić tak jak jest a w ul. Bednarskiej wykonać w ramach posiadanych funduszy tylko pewien etap. W kolejnym roku robić natomiast resztę. W tym miejscu głos zabrała Pani Barbara Dąbrowska, mieszkanka ul. Jęczmiennej, zapytała co mają zrobić ludzie, którzy nie mają ani wodociągu ani kanalizacji. Zwróciła się do mieszkańców ul. Bednarskiej, że wystarczy trochę chęci i wszystko da się zrobić. W tym miejscu nawiązała się dyskusja między radną Szczepańską a mieszkanką. Następnie głos zabrał **Wójt Adam Topolski**, który stwierdził, że nikt nie jest do nikogo uprzedzony, ale jeżdżąc po ulicach Ksawerowa, widzi się wiele jeszcze ulic do zrobienia, w dużo gorszym stanie, więc trzeba postanowić, podjąć decyzję co wykonywać w pierwszej kolejności. W tym miejscu dyskusję przerwała **Przewodnicząca**, która udzieliła głosu **radnemu Michałowi Blei**, który stwierdził, że jeżeli wykonanie opiewa na tak dużą kwotę to może warto ogłosić przetarg. Do tej wypowiedzi ustosunkował się **Wójt**, zazaczył, że nikt nie mógł przewidzieć kosztów wykonania projektu. Wyjaśnił dokładnie na czym polegają sprawy przetargów i wykonywania tego czy innych projektów. Po tej wypowiedzi nawiązała się dyskusja pomiędzy radną Bogumiłą Szczepańską a Wójtem Adamem Topolskim, którą przerwała **Przewodnicząca**, podsumowując, że nikt nie ma wątpliwości, że ul. Bednarska jest jedną z najbardziej zaludnioną i że jest zalewana, więc może podjąć decyzję o przekazanie pieniędzy z funduszu sołectkiego na siłownię a następnie złożyć wniosek o zabezpieczenie środków w budżecie na wykonanie odwodnienia ul. Bednarskiej i przy okazji ulic ościennych, że będzie to za zgodą i poparciem radnych. Zwróciła się do radnej a jednocześnie sołtys Szczepańskiej, czy zgadza się na takie rozwiązanie. Radna stwierdziła, że to zależy od mieszkańców, natomiast Pan Bartosik zażądał takiej deklaracji, o

wykonaniu w przyszłym roku odwodnienia tej ulicy. W tym miejscu **radna Anna Szcześniak-Rydz** zwróciła się do Skarbnik, by wyjaśniła dokładnie jak to wygląda od jej strony to zabezpieczenie środków, czy może się to zmienić. Odpowiedzi udzieliła szczegółowo Pani **Skarbnik Ewa Łuczyńska**. Dodatkowo głos zabrał **Wójt Adam Topolski**, który dokładnie wyjaśnił jak wygląda sprawa określania przez projektanta projektu odwodnienia.

Następnie **Przewodnicząca Maria Wróbel** przerwała dyskusję, zwróciła się natomiast do zebranych, by zdecydowali w jakiej formie chcieliby otrzymywać materiały z Biura Rady, związane jest to z projektem komputeryzacji rady.

Kolejną sprawą, którą przekazała **Przewodnicząca** było pismo od Pani Magdaleny Rosiak oraz innych rodziców chłopców odsuniętych od zajęć w GKS Ksawerów, a dotyczące umożliwienia bezpłatnego korzystania z sali gimnastycznej przy gimnazjum. Następnie odczytała pismo Dyrektora Gimnazjum w Ksawerowie, w którym informuje on, że istnieje możliwość udostępnienia sali dla drużyny PTC, jednak jeżeli chodzi o bezpłatne użyczenie sali przekracza to jego kompetencje. W tym miejscu Przewodnicząca poprosiła **Sekretarza Jarosława Pindera** o przekazanie informacji ze spotkania z rodzicami tych dzieci, które odbyło się w niedawnym terminie. Sekretarz przedstawił sprawę, zaznaczył, że obecnie nad salą gimnastyczną w stałym zarządzie jest Dyrektor Gimnazjum, jednak jest to stare zarządzenie i trzeba będzie je zmienić. Dodał jeszcze, że Gmina Ksawerów zwróciła się do Prezydenta Pabianic o dofinansowanie Klubu PTC oraz PABIKS. Wyjaśnił czemu miałyby to służyć. W tym miejscu **Wójt Adam Topolski** zwrócił się z pytaniem do radnego i jednocześnie Prezesa Klubu GKS Ksawerów z pytaniem na ile godzin tygodniowo zostało złożone zapotrzebowanie jeśli chodzi o wynajęcie sali. **Radny Arkadiusz Jędrzejczyk** wyjaśnił, że na chwilę obecną prócz GKS-u Ksawerów z Sali będzie również od nowego roku szkolnego korzystać UKS ATLAS i w związku z tym już odbyło się spotkanie, które miało na celu ułożenie harmonogramu treningów i już na chwilę obecną grafik jest napięty. Dodał, że w tym momencie nie widzi możliwości dołożenia zajęć jeszcze jednej drużyny. Stwierdził, że nie wie skąd u pana Dyrektora Kałowskiego taka entuzjastyczna wiadomość, że jeszcze jeden Klub może prowadzić tam swoje zajęcia. Następnie zwrócił uwagę radnych na fakt pisma z PTC, w którym piszą o braku możliwości finansowych oraz o ilości dzieci uczęszczających na te zajęcia pochodzących z Gminy Ksawerów, co jego zdaniem nie jest zgodne z prawdą, co wyjaśnił. Następnie zwrócił się do radnych, by przemyśleli sprawę udostępnienia nieodpłatnego Sali Klubowi PTC, gdyż wiąże się to z problemem innych klubów, które już wcześniej zgłaszały taką chęć i jeszcze innymi, które w takiej sytuacji również będą chciały. Na tym zakończył swoją wypowiedź. W tym miejscu głos zabrała **Przewodnicząca Rady**, która zwróciła się do radnych, by w ramach zamknięcia już sprawy i ze względu na to, że jest nietypowa, przeznaczyć obliczone 5 tys. złotych na wynajęcie tej sali i umożliwienie uczestnictwa w zajęciach dla tych dzieci w okresie zimowym. Dodała, że jest to jej zdanie, ale zwraca się z prośbą do pozostałych radnych, by jednak wypowiedzieli się w tym temacie, gdyż pieniądze przeznaczone na ten cel pochodziłyby z budżetu rady. W związku z tym radni po kolei wypowiedzieli swoje zdanie. W nawiązaniu do wypowiedzi radnych głos zabrał **Wójt Adam Topolski**, wyjaśnił czemu ma odmienne zdanie i nie zgadza się na dofinansowanie zajęć Klubu PTC Pabianice w okresie zimowym. Po tej wypowiedzi **Przewodnicząca** podsumowała, że radni mieli tylko przedstawić swoje zdanie w tym temacie, a podjęcie decyzji i tak należy do Wójta.

Po wyczerpaniu tematu **Przewodnicząca Rady** zwróciła się do zebranych z pytaniem, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos. W związku z tym, że nikt nie zgłosił się do wypowiedzi, Przewodnicząca zaproponowała przejście do kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 11.

Przewodnicząca Rady Gminy Ksawerów Maria Wróbel podziękowała

za przybycie i o godz. 13:45 zamknęła obrady XXXI Sesji Rady Gminy Ksawerów.

Protokół sporządziła:

SEKRETYARKA

Paulino Tyczko

Obradom XXXIII Sesji
Rady Gminy Ksawerów
przewodniczyła

PRZEWODNICZĄCY RADY

Wróbel
mgr inż. Maria Wróbel

Głosowanie na XXXIII Sesji Rady Gminy Ksawerów

13 lipca 2016 roku

Lp.	Imię i nazwisko	1.	2.	3.	4.	5.
1.	Bartos Maciej					
2.	Bleja Michał	za	za	za	za	
3.	Buczek Agnieszka	za	za	pne.	za	
4.	Jędrzejczyk Arkadiusz	za	za	za	za	
5.	Kuźnicki Piotr	za	za	wst.	za	
6.	Marek Monika	za	za	pne.	za	
7.	Nowak Henryk	za	za	wst.	za	
8.	Nowak Szczepan					
9.	Salamon Wojciech		SZKOTA			
10.	Szczepańska Bogumiła	za	za	wst.	za	
11.	Szcześniak-Rydz Anna	za	za	pne.	za	
12.	Świątkowska Urszula	za	za	pne.	za	
13.	Walaszczyk Aneta	za	za	wst.	za	
14.	Wróbel Maria	za	za	za	za	
15.	Zglinicki Marcin	za	za	pne.	za	

za - 12 12 12 12

PRZEWODNICZĄCY RADY

mgr inż. Maria Wróbel

15-3=12
za - 3
pne - 5
wst - 4
—————
12